
P R O T O K Ó Ł  NR  XXXI/14

z obrad XXXI sesji Rady Gminy  Lubasz

odbytej w dniu  27  lutego 2014 roku 

Obradom przewodniczył Pan  Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy Lubasz.

Sesja rozpoczęła się o godzinie 1400 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad 

1. Sprawy regulaminowe:

 a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/przyjęcie protokołu z obrad XXX sesji Rady Gminy 

   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad  XXX sesji

   e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

2. Omówienie i analiza funkcjonowania Straży Gminnej

3. Przyjęcie informacji  z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu
oraz przedstawienie uchwał w sprawie:

3.1. ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania: „Pomoc     

      Gminy w zakresie dożywiania na lata 2014-2020” 

3.2. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania zasiłku celowego                 

       w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych   

       wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa 

       w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020

3.3. określenia zasad zwrotu wydatków za dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

        na zakup posiłku lub żywności,świadczenia rzeczowego w postacie produktów żywnościowych

        dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

        dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.

4. Przedstawienie uchwał w sprawie:

4.1. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki 

       nr 1098/51 i części działki 1099/1 położonych w obrębie wsi Lubasz

4.2. uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działek 
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       nr 119/14, 119/16, 118/11 i 117/1  położonych w obrębie wsi Dębe

4.3. nabycia działki nr 656/3 położonej w Lubaszu

4.4. sprzedaży działki nr 781/1 położonej w obrębie wsi Lubasz

4.5. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko Trzcianeckiemu  z przeznaczeniem na 

       przebudowę drogi, chodników i ścieżek w łącznej  wysokości  295.000 zł 

4.6. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko Trzcianeckiemu na dofinansowanie 

      działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Gębicach  w wysokości   4.603,20zł 

4.7.udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko Trzcianeckiemu na likwidację wyrobów 

      zawierających azbest w wysokości 5.000 zł 

4.8.przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  

        zwierząt na rok 2014  

4.9. podwyższenia kapitału zakładowego spółki z ograniczona odpowiedzialnością Gminny Zakład 

        Komunalny w Lubaszu

4.10. Funduszu Sołeckiego na 2015 rok

4.11. zmian w budżecie gmin y na 2014 rok

4.12. rozpatrzenia skargi

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Zakończenie obrad.

Ad.  1a Przewodniczący  RG  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca  1990  roku

o samorządzie gminnym  otworzył  XXXI  sesję Rady Gminy Lubasz. Stwierdził, że  na  podstawie

listy  obecności,  na  15  radnych  obecnych  jest  13   co  stanowi  qorum i   Rada  jest  władna  do

podejmowania prawomocnych uchwał. Na salę dotarło dwóch następnych radnych -Pan Geremek

i Pan Biernat (obecnych 15)

Na Sekretarza obrad zaproponował  kolejnego radnego  z listy obecności Pana  Krzysztofa Wizę,

który wyraził zgodę na sekretarzowanie. 

W wyniku głosowania, przy jednym głosie wstrzymującym  Sekretarzem obrad został wybrany  Pan

Krzysztof Wiza . 
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Ad.1b   przedstawienie porządku obrad,

 Przewodniczący  stwierdził,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony.  Oczekuje  zatem

ewentualnych uwag. W związku z tym, że propozycji zmian  nie zgłoszono  Przewodniczący Rady

Gminy  poddał porządek obrad pod  głosowanie, który został przyjęty jednogłośnie.   

Głosowało 15 radnych

Ad.1c przyjęcie protokołów z obrad  XXX sesji Rady Gminy,

Pan  Marek  Wicher  –  sekretarz  obrad  XXX   sesji  stwierdził,  że  zapoznał  się  z  protokołem

z przebiegu sesji i uważa iż protokół odzwierciedla jej  przebieg. Wnioskuje o przyjęcie protokołu

bez   odczytywania.  Przewodniczący  Rady  Gminy   poddał  wniosek  pod  głosowanie  i  protokół

z obrad XXX sesji Rady  Gminy Lubasz został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych radnych. 

Ad.1d  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz  podjętych w trakcie obrad XXX sesji

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że informacja ze sposobu realizacji uchwał podjętych

podczas  obrad  XXX sesji  została  radnym  wcześniej  doręczona.  Zapytał   czy  są  zapytania  do

przedstawionej informacji. Uwag ani pytań  nie zgłoszono.

Ad. 1e  informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Wójt Gminy powiedział  -  koniec roku kalendarzowego oraz początek nowego to zawsze okres

wytężonej pracy służb gminnych. O tym , jak zakończył się rok poprzedni będziemy dyskutować na

następnej  sesji,  kiedy  przedstawimy  Państwu  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu,  ale  już  dziś

można  powiedzieć,  że  był  to  kolejny  trudny  rok  zakończony  powodzeniem.  Początek  roku

natomiast  to  wdrażanie  zadań  i  rozwiązywanie  problemów  istotnych  dla  gminy.  Wśród  nich

znajdują się: 

– rozwiązanie kwestii oświetlenia ulicznego w gminie

– poprawa i uzupełnienie wniosków o pomoc ze środków unijnych,

– rozstrzygnięcia ubiegłorocznych wniosków o płatność,

– rozpoczęcie realizacji zadań zaplanowanych w tegorocznym budżecie gminy,

– rozstrzygnięcia przetargu na odbiór odpadów komunalnych,

– spotkanie z ludźmi biznesu

– rozstrzygnięcie konkursu na bożonarodzeniową dekoracje posesji,

– imprezy lokalne.
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W ubiegłym  roku  Rada  Gminy  Lubasz  podjęła  uchwałę,  w  której  nie  zgadza  się  z  obecnym

systemem  funkcjonowania  oświetlenia  ulicznego.  W  wykonaniu  uchwały  wystąpiliśmy  do

wszystkich  posłów z naszego okręgu  wyborczego.  W wyniku  interwencji  do organów państwa

w naszym imieniu  wystąpiło trzech  posłów:  Pani  Poseł  Krystyna  Łybacka  i  Maria  Małgorzata

Janyska  oraz pan  Poseł  Stanisław Kalemba.   Z  otrzymanych odpowiedzi  ministerialnych  jasno

wynika, że rząd nie zamierza podjąć żadnych kroków w celu zmiany sytuacji prawnej. Gminy, które

przekazały  swój  majątek  oświetleniowy  na  rzecz  energetyki,  zdaniem  ministerstwa,  mają

uregulować  wzajemne  stosunku w drodze  obustronnych  negocjacji.  Jest  to  niestety  stanowisko

ministerstwa,  gdyż  w  rzeczywistości  sprawa  wygląda  nieco  inaczej.  Negocjacje  oczywiście

przeprowadza  się,  ale  ich  zakres  jest  zdecydowanie  ograniczony.  Pewnych  pozycji

w  przedstawionych  projektach  zmienić  nie  można,  co  więcej  niemożliwa  jest  ich  zmiana

w którakolwiek stronę. Przeprowadziliśmy zatem zgodnie ze wskazaniem negocjacje zakończone

podpisaniem umowy, w której ceny wzrastają nie tak jak chciała energetyka dziś ENEOS o około

25 % , a o średnio 4,5%. W chwili obecnej trwają prace nad usuwaniem awarii punktów świetlnych.

W rozpatrywaniu znajdują się trzy wnioski o przyznanie pomocy ze środków Programu Rozwoju

Obszarów  Wiejskich.  Dwa  z  nich  dotyczą  wniosków  urządzenia  placu  zabaw  przy  świetlicy

wiejskiej  w  Prusinowie  oraz  urządzenia  placu  przed  świetlicą  wiejską  w  Lubaszu.  Mają  być

dofinansowane z tak zwanych „małych projektów”. Jeden dotyczący remontu świetlic wiejskich w

Sokołowie , Kamionce i Kruteczku ma być dofinansowany z „odnowy wsi” poprzez Czarnkowsko-

Trzcianecką  Lokalną  Grupę  Działania.  Niewielkie  uwagi  do  tych  wniosków  miał  Urząd

Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego. Zostały one uwzględnione, a poprawione wnioski

przekazane do Urzędu.

Zakończyło  się już postępowanie kontrolne po zakończeniu realizacji inwestycji „Ochrona wód

zlewni rzeki Noteć” obejmujący kanalizacje Osiedla Górczyn i Gorajskiego w Lubaszu oraz we wsi

Goraj. Postępowanie zakończyło się pełnym sukcesem dla służb gminy. Kontrolujący nie dopatrzyli

się  usterek  w  przeprowadzaniu  inwestycji  i  w  konsekwencji  pełna  kwota  dofinansowanie

w wysokości ponad 773 tysięcy złotych trafiła na konto budżetu gminy. Z kwoty dofinansowania

spłacony został kredyt zaciągnięty na zadanie C – budowa kanalizacji we wsi Goraj. 

Pozytywnie  zakończyła  się  także  weryfikacja  postępowania  przetargowego  dotyczącego

modernizacji ścieżki spacerowej przy jeziorze w Lubaszu oraz na rekultywację Jeziora Dużego.

Trwają  obecnie  uzupełnienia  wniosków  o  ostateczne  rozliczenie  projektów.  Przypomnę,  że  na

realizację tych zadań Gmina otrzymała zaliczki i dlatego nie zaciągała innych zobowiązań.
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Od samego początku roku trwają  prace związane z wdrożeniem w życie  zadań zaplanowanych

w tegorocznym budżecie. Należą do nich m.in. uzyskanie ostatecznych pozwoleń na budowę ulicy

Poprzecznej  w  Lubaszu,  wykonanie  remontów  w  świetlicach  wiejskich  zaplanowanych

w funduszach sołeckich i budżecie gminy, gazyfikacja, utwardzenie placu przed remizą w Lubaszu.

Ten ostatni  w zdecydowanej  większości  został  utwardzony  w ostatnich dniach  ubiegłego  roku.

Środki  w  zdecydowanej  większości  pochodziły  z  darowizny  POLO  MARKET  oraz  funduszu

sołeckiego wsi Lubasz. W tegorocznym budżecie gminy również zostały zaplanowane środki. Prace

w tym względzie trwają.

Gmina  Lubasz  złożyła   zapytanie  dotyczące  wykonania  elewacji  budynku  świetlicy  wiejskiej

w Jędrzejewie. Zadanie należy wykonać do 30 czerwca 2014 r., gwarancja na wykonane zadanie

wynosi  36  miesięcy  od  dnia końcowego  odbioru  robót.  W chwili  obecnej  trwa  rozpatrywanie

złożonych ofert.

Trwają  remonty  w  świetlicach  wiejskich  ze  środków  zaplanowanych  w  funduszach  sołeckich.

Dotyczy  to  świetlic  w  Prusinowie  i  Klempiczu.  Ponadto  zlecono  wykonanie  dokumentacji

technicznej wykonania szamba i przyłączy wodno- kanalizacyjnych do budynku w Klempiczu, tak

po uzyskaniu pozwolenia na budowę móc wykonać szambo i przyłącze.

Po długim okresie uzgodnień z Wielkopolskim  Zarządem Dróg Wojewódzkich w Poznaniu wjazdu

na ulicę Poprzeczną stanowiącym integralny element wykonania tej ulicy, otrzymaliśmy nareszcie

zgodę. Jest ona warunkiem uzyskania pozwolenia na budowę. Wkrótce ogłoszony zostanie przetarg

na tę inwestycję.

Z  końcem 2013 roku  rozpoczęto  budowę gazociągu  zasilającego  miejscowości  Dębe i  Lubasz.

Roboty rozpoczęto w Lubaszu przy  firmie ROLPOL  w kierunku Sławienka. Obecnie  rurociąg

ułożono już  pomiędzy Lubaszem a Dębem. Do końca lutego planowane jest zakończenie prac na

terenie Gminy Lubasz finansowanych przez Polską Spółkę Gazownictwa Oddział Poznań. Prace

związane z zasilaniem i przebudową sieci konieczne do wykonania na terenie miasta Czarnków

planowane są w miesiącu maju, tak aby było możliwe napełnienie sieci gazem do końca czerwca

2014  r.  Z  wybudowanego  odcinka  gazociągu  przewiduje  się  możliwość  przyłączenia

zainteresowanych  odbiorców  gazu  ziemnego  w  miejscowości  Dębe  –  nowe  osiedle  na  ich

indywidualny wniosek, który należy kierować do Polskiej Spółki Gazownictwa Oddział w Poznaniu

Gmina Lubasz natomiast  przygotowuje I  etap budowy sieci  gazowej  w Lubaszu.  Obecnie  trwa

uzgadnianie  opracowanego  projektu  budowlanego  sieci  gazowej  z  przyłączami  do  obiektów
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gminnych.  W  związku  z  tym,  że  inwestycja  przebiega  w  strefie  ochrony  konserwatorskiej

średniowiecznych  i  nowożytnych  nawarstwień  kulturowych  miejscowości  Lubasz  ujętych

w wojewódzkiej  ewidencji zabytków przed wystąpieniem o pozwolenie na budowę zarówno do

Starosty jak i do Wojewody  należy uzyskać pozwolenie Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków

w Pile na prowadzenie prac archeologicznych podczas robót ziemnych związanych z inwestycją. Po

uzyskaniu  niezbędnych  pozwoleń  i  uzgodnień  oraz  wyłonieniu  wykonawcy  w  przetargu

nieograniczonym  planujemy  rozpocząć  prace.  Jeżeli  budowa  rurociągu  w  Lubaszu  będzie

przebiegała bez utrudnień spodziewać się należy, iż pod koniec bieżącego roku będzie możliwość

przyłączenia obiektów do nowej sieci gazowej w Lubaszu.

W miesiącu grudniu ubiegłego roku został rozstrzygnięty przetarg na odbiór odpadów komunalnych

od mieszkańców gminy. Do przetargu zgłosił swój akces jedynie nasz Gminny Zakład Komunalny

w Lubaszu.  Podpisana  została  umowa na  kwotę    828  000,00 zł.  Zawarto  również umowę na

selektywną  zbiórkę  odpadów  na  kwotę   89 389,44  zł.   Obecnie  selekcjonuje  odpady  54,25%

mieszkańców, a zbiera w sposób nieselektywny – 45,75%. Obserwuje się sukcesywny wzrost liczby

osób zbierających odpady  w sposób selektywny.  Ze złożonych deklaracji  wynika,  że  wysokość

łączna opłaty w 2014 roku na dzień dzisiejszy  to kwota 773 520,00 zł. Opłata za gospodarowanie

odpadami komunalnymi pozostała niezmieniona i wynosi 12 zł za nieselektywna zbiórkę, a 8 zł od

selektywnej  zbiórki  odpadów.  Szacunek  kosztów wskazuje,  że  średnia  cena  odpadów powinna

kształtować się na poziomie 13,56 zł. Podsumowując natomiast rok 2013 to na dzień 31 grudnia

2013 rok,  przypisy  obrazujące  wysokość  łączną  opłaty  „śmieciowej”  wynikającą  ze  złożonych

deklaracji wyniosły  383 264,00 zł. Ich realizacja wyniosła 371 238,00 zł. Zaległości wynikające

z  nie  płacenia  opłaty  śmieciowej  wyniosły  kwotę  12 025,00  zł,  co  stanowi  zaledwie  3,14  %

w stosunku do zaplanowanych kwot łącznych.

Tradycyjnie  w  styczniu,  miał  miejsce  coroczny,  już  trzeci  Lubaski  Gminny  Konwent

Przedsiębiorczości. U podnóża idei tego spotkania, znajduje się  współpraca animatorów wydarzeń

społeczno – kulturalnych oraz  władz samorządowych z przedsiębiorcami. Konwent był idealną

okazją, aby uhonorować przedsiębiorców, firmy, osoby i instytucje, które mają niekwestionowany

wpływ  na  egzystencje  mieszkańców  gminy.  Lubaskie  spotkanie,  w  nawiązaniu  do  tradycyjnej

formuły,  rozpoczęło  się  od  występu  dzieci  tym  razem  ze  Szkoły  Podstawowej  w  Kruczu.

Dokonałem uhonorowania przedsiębiorców, firm, osób i instytucji. W gronie laureatów znalazło się

ponad trzydzieści  osób,  które  w codziennym działaniu nie  szczędziły  czasu,  sił  i  środków, aby

wspierać szerokie spektrum inicjatyw na terenie lubaskiej gminy. Uhonorowani często nie ukrywali

wzruszenia i autentycznego zaskoczenia, bo jak podkreślali, przyjmując zaproszenie na to spotkanie
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zupełnie się tego nie spodziewali. Laureaci zostali odznaczeni Medalami za Zasługi dla Rozwoju

Gminy,  Listami Gratulacyjnymi,  różami  i  małym prezentem.  Lubaski  konwent  tworzy  również

wszystkim przybyłym gościom, idealną platformę do wymiany poglądów i myśli. 

 W dniu 23 stycznia br. w Urzędzie Gminy w Lubaszu odbyło się uroczyste podsumowanie III już

edycji  konkursu  na  najładniejsza  bożonarodzeniową  dekorację.  W  ramach  podsumowania

wręczyliśmy nagrody, które w tym roku zdobyli :

I miejsce – Pani Barbara Borowiak  z Lubasza 

II miejsce -  Pan Robert  Mleczko i Pan Roman Chmielnik z Lubasza 

III miejsce -  Pan Tomasz Salach z Lubasza, Pan Łukasz Kaszkowiak z Dębego 

IV miejsce -  Pan  Józef Górzny z  Dębego i Pan  Paweł  Rzysko  z Jędrzejewa. 

Ponadto  wyróżnienia  i  nagrody  przyznano  Panu  Kazimierzowi  Mierzwa  z  Kamionki,  Panu

Grzegorzowi Rembaczowi jako przedstawicielowi wspólnoty mieszkaniowej budynku położonego

w Jędrzejewie,  Pani Stanisławie Koplin z Lubasza,  Panu Janowi Haneltowi  z Kruteczka, Pani

Irenie  Mądrowskiej,  Panu  Dariuszowi  Kępa  i  Panu Zbigniewowi  Hejwoszowi  z  Dębego,  Panu

Henrykowi Dassuj  z Lubasza oraz Pani  Barbarze Górznej  ze  Sławna.  Wręczono także nagrody

dodatkowe  ufundowane  przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy,  Prezesa  naszej  spółki  oraz

Dyrektora GOK.

Miniony okres obfitował w wiele wydarzeń o charakterze rekreacyjno- kulturalnym.

 W dniu 30 stycznia 2014 r.  w Urzędzie Gminy  w Lubaszu odbył  się Gminny  Turniej  Wiedzy

Pożarniczej  dla  uczniów  szkół  podstawowych  i  gimnazjum.  Turniej  odbył  się  w  ramach

Ogólnopolskiego  Turnieju  Wiedzy  Pożarniczej  „Młodzież  Zapobiega  Pożarom”.  Uczestnicy

turnieju  zostali  wyłonieni   w  eliminacjach,  które  odbyły  się  w  szkołach  w  gminie  Lubasz.

Eliminacjom  patronowała  Ochotnicza  Straż  Pożarna.  W  turnieju  wyłoniono  następujących

laureatów:
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w grupie szkół podstawowych:

I miejsce Martyna Wika – SP Miłkowo

II miejsce Patrycja Fryś – SP Jędrzejewo

III miejsce Kinga Jessa – SP Krucz.

W grupie gimnazjum:

I miejsce Daria Krępuła

II miejsce Stefan Pertek

III miejsce Kinga Wleklak.

Wyłonieni zwycięzcy będą reprezentować naszą gminę w turnieju powiatowym.

Towarzystwo Seniorów SŁONECZKO wraz z Gminnym Ośrodkiem Kultury w Lubaszu    w dniu 4

lutego 2014 r zorganizowało drugie spotkanie zespołów śpiewaczych seniorów pod hasłem „Hej

kolęda, kolęda …” Piękne pastorałki i kolędy wyśpiewywało 16 zespołów w łącznej liczbie 324

osoby.   Materialnie  i  finansowo  przegląd  wsparli:  samorząd  Gminy  Lubasz  i  Powiatu

Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz przedsiębiorcy Lubasza i okolic.

Wiele  pracy  i  czasu  włożyli  członkinie  i  sympatycy  Towarzystwa  Seniorów,  zespół

BORÓWCZANKI  oraz  wolontariusze  i  wolontariuszki  Gimnazjalnego  Koła  CARITAS,

zabezpieczający  techniczne  i  kulinarne  warunki  Przeglądu.  Część  koncertową  Przeglądu

zakończono wręczeniem okolicznościowych dyplomów i statuetek . 

Gminny  Ośrodek  Kulturalny  w  Lubaszu  zorganizował  w  hali  widowiskowo  –  sportowej

w Lubaszu w dniu  2 lutego  2014 roku  spartakiadę  zimową.  Wzięło  w niej  udział  12 sołectw.

Zwyciężyło sołectwo Dębe, przed Stajkowem i Lubaszem. W zawodach uczestniczyło ponad 200
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zawodników z całej gminy, rywalizacja wsi, szczególnie tych z czołówki przybiera na sile. GOK

zapewnił zawodnikom ciepły posiłek oraz napoje. 

 17 stycznia odbyły się Powiatowe Obchody 95-tej Rocznicy Wybuchu Powstania Wielkopolskiego,

których współorganizatorem co roku jest nasze gimnazjum. Wydarzenia powstańcze są w dziejach

naszego narodu jednym z tych najbardziej udanych i chlubnych. Uroczyste obchody rozpoczęto

mszą  świętą  w  Lubaskim  Sanktuarium.   Oprawę  muzyczną  uroczystości  przygotowała

Młodzieżowa Orkiestra Dęta z Krzyża Wlkp . Następnie pod pomnikiem powstańców i patrona

gimnazjum – ppłk. Orłowskiego, delegacje złożyły wiązanki kwiatów . Następnie odbyła się w hali

sportowej uroczysta akademia w wykonaniu naszych uczniów. Dziękuję bardzo.

Do informacji Wójta uwag ani pytań nie było 

Ad.2 Omówienie i analiza funkcjonowania Straży Gminnej

Funkcjonowanie Straży Gminnej omówiła Pani Komendant – Magdalena Kicza Stróżyńska, która

powiedziała, że Straż Gminna w 2013 roku przyjęła 125  telefonicznych zgłoszeń z czego najwięcej

dotyczyło:

– niezachowania właściwych środków ostrożności przy trzymaniu psa,

– zakłócania spokoju i porządku,

– spalania śmieci 

– padliny

– zaśmiecania,

– niszczenia zieleni,

– naruszenia porządku lub bezpieczeństwa na drodze,

– nielegalnej wycinki drzew, 

– spożywania  alkoholu w miejscu publicznym,

– uszkodzenia drogi, chodnika,

–  zarośniętych  posesje,

– zabezpieczenia miejsca niebezpiecznego dla zdrowia,

– zanieczyszczania drogi gminnej,
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– zajęcia pasa drogowego bez zezwolenia,

– doprowadzenia do miejsca zamieszkania  trzech osób,  jedną  przekazano Policji do Izby

Wytrzeźwień

Straż Gminna uczestniczyła  w zabezpieczeniu imprez i uroczystości  na terenie Gminy Lubasz,

w tym:

– Freestyle,

– Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy 

– Przemarsz z okazji rocznicy Powstania Wielkopolskiego,

– Przemarsz dzieci i młodzieży szkolnej 

– Dni Ziemi – przemarsz ulicami Lubasza

– Dni Sportu – zabezpieczenie przejazdu rowerowego 

– Procesja Bożego Ciała

– Dzień Dziecka – Miłkowo, Krucz, Kruteczek, Lubasz – wspólnie z OSP oraz Komisariatem

Wodnym Policji w Poznaniu,

– Noc Świętojańska

– Dni Lubasza

– Dożynki Gminno – Parafialne

– Święto zmarłych.

W roku 2013 została wprowadzona, jak wszyscy wiemy ustawa śmieciowa i Straż Gminna włączyła

się  czynnie  w działania  prowadzone  przez  Urząd  Gminy  w Lubaszu,  w wdrożenie  tej  ustawy.

Skutecznie doręczono 697 deklaracji. W trakcie doręczania deklaracji Straż Gminna informowała

mieszkańców o sposobie postępowania podczas wypełniania i oddawania deklaracji oraz dalszym

postępowaniu  związanym  z  gospodarką  śmieciami.  W  następnych  miesiącach  zajęliśmy  się

monitowaniem osób, które w terminie nie złożyły deklaracji oraz weryfikowaniem nieruchomości

niezamieszkałych oraz zamieszkałych przez osoby niezameldowane w Gminie Lubasz.
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Osobiste doręczenia monitów dały nam, Straży  możliwość przekazania wielu uwag i wątpliwości

mieszkańców Gminy odpowiedzialnym pracownikom.

W 2013 roku Straż  Gminna  przeprowadziła  78  kontroli  posesji  pod  kątem  wypełniania

obowiązków wynikających z ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach oraz regulaminu

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Lubasz. Łącznie ujawniono nieprawidłowości na

9 posesjach (brak umów na wywóz śmieci -przed wprowadzeniem nowej ustawy, wywóz szamba,

niezaszczepione  przeciwko  wściekliźnie  psy).   Właściciele  posesji  zostali  pouczeni  oraz

zobowiązani do usunięcia nieprawidłowości. Dzięki interwencji Straży Gminnej udało się uprzątnąć

klika zarośniętych i zanieczyszczonych posesji.

W roku 2013 własnymi siłami odłowiliśmy 16 psów -  dla 7 psów udało się znaleźć nowy dom co

przyniosło oszczędności. Gdyby te psy znalazły się w schronisku to koszt jego utrzymania wzrósłby

o  1117,62  zł.  Do  tego  trzeba  by  było  doliczyć  szczepienie,  odłowienie  i  ulokowanie.  Dzięki

uprzejmości Prezesa Gminnego Zakładu Komunalnego psy mogą zaczekać na właścicieli lub nowy

dom. Pracownicy zbudowali kojec dla psów i dlatego zwierzęta twe można tam przechować zanim

znajdzie się właściciel lub zanim ulokujemy psa u nowego właściciela. 

Straż Gminna podjęła 3 interwencje na zgłoszenie Towarzystw Opieki nad zwierzętami – 2 psy w

związku z potrzebą leczenia trafiły do schroniska, trzeci pies pozostał u właściciela.

Strażnicy gminni w roku 2013 udzielili asyst pracownikowi USC 3  w sprawach o wymeldowanie.

Przeprowadzili  7 kontroli wspólnie z pracownikami referatu ds ochrony  środowiska,  4 kontrole

wspólnie  z  pracownikami  referatu  ds  infrastruktury.  Współpracowaliśmy   z  inspektorem  ds

gospodarki komunalnej w zakresie potwierdzania przed zgłoszeniem do firmy odbierającej padlinę

miejsca zlokalizowania padłych zwierząt, aby firma nie musiała przyjeżdżać w  nieuzasadnionych

przypadkach. W  roku  2013  znacznie  zwiększono  współpracę  z  GOPS w  zakresie  odwiedzin

podopiecznych,  szczególnie  osób  samotnych  i  niepełnosprawnych  oraz  z  rodzin  zagrożonych

zjawiskami patologicznymi. 

Straż  Gminna  udzielała  34  asyst  pracownikom GOPS  podczas  wizyt  u  podopiecznych  z  tzw.

„trudnych”  środowisk.   Jedna  z  takich  trudnych  interwencji  została  zakończona

przetransportowaniem  podopiecznego  do  ośrodka  dla  osób  bezdomnych  w  Pile.  Ściśle

współpracujemy  z  Kuratorami  Sądowymi  oraz  Gminną  Komisją  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych, z Zespołem Interdyscyplinarnym.
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Jak co roku współpracujemy z Gminnym Ośrodkiem Kultury  W stałe zadania wpisane są patrole

okolic  Ośrodka  wypoczynkowego,  Orlika  i  placu  zabaw  oraz  nowej  ścieżki  rowerowej  –  w

szczególności pod kątem ruch u na tej ścieżce. Straż Gminna w ubiegłym roku współpracowała z

przedszkolami  i  szkołami.  Przeprowadzono  szereg   pogadanek  tematycznych  z  zakresu

bezpieczeństwa   „Bezpieczne  Ferie”,  Bezpieczne  Wakacje,  Bezpieczna  droga  do  szkoły,

przedszkola.  W  związku  z  wprowadzeniem  nowej  ustawy  tzw.  „śmieciowej”  wspólnie  z

pracownikiem Urzędu Gminy przeprowadzono pogadankę z warsztatami na temat segregacji śmieci

i  skutków  niewłaściwego  gospodarowania  odpadami.  Na  zaproszenie  Straży  Gminnej  podczas

obchodów Dania Dziecka policjanci z Komisariatu Wodnego Policji w Poznaniu przeprowadzili

pokaz  ratownictwa.  Przeprowadzono  także   warsztaty dotyczące  właściwego  reagowania  na

zagrożenia związane z potencjalnym pożarem, wypadkiem na drodze, zasłabnięciem osoby bliskiej.

Miały one uświadomić dzieciom, że również w ich rękach spoczywa nasze zdrowie a nawet życie i

również  one  mogą  nieść  pomoc.  W roku  2013  odbyło  się  35  służb  z  policją.  Czterokrotnie

podejmowano wspólne działania interwencyjne ze Strażą Leśną na terenach leśnych Gminy Lubasz.

Współpracowano także  ze Straż Rybacką  w obrębie  Jeziora  Dużego w Lubaszu.  W roku 2013

odbyły się 22 sesje fotoradarowe. Wystawiono 3096  mandatów na kwotę 466.160,00 zł – wpływ

z mandatów karnych  na 31 grudnia 2013 roku to kwota 412.649,06 zł. Do sądu skierowano 188

wniosków  o  ukaranie.  Na  dzień  31  grudnia  2013  -  143  zakończonych  zostało  wyrokami

nakazowymi na łączną kwotę 42.750,00 (wyroki + koszty sądowe)

Przeprowadzono również  15 czynności w sprawach zleconych w ramach pomocy prawnej przez

inne straże z terenu kraju.  Podsumowując – ściągalność z tytułu mandatów karnych wynosi 88% .

Straż  Gminna  ściśle  współpracowała  z  wszystkimi  jednostkami  gminnymi.  Ważny  jest  fakt,  iż

wspomaga Urząd  Gminy w wielu dziedzinach, także polityce śmieciowej – dziękuję

Pytania

Radny Adam  Zielsdorf  – na komisjach i  na stronach internetowych – analiza mówi,  że koszty

utrzymania Straży w 2013 roku były 143 tysiące. Na Komisji poprosiłem o bardziej szczegółową

analizę i dzisiaj otrzymaliśmy, że te koszty są w wysokości  323 tysiące (chociaż ja uważam, że to

i  tak  nie  są  wszystkie)  Czy  ta  dzisiejsza  analiza,  którą  otrzymaliśmy   będzie  też  dostępna  na

stronach  internetowych? 

Komendant Straży Gminnej – tak, oczywiście. Ja tylko wyjaśnię sytuację z komisji. Na komisjach

przedstawione zostały Państwu koszty za które ja jestem odpowiedzialna, na które w swojej pracy
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mam jakikolwiek wpływ. Otrzymana przez Państwo analiza została  uzupełniona na Pana życzenie

o koszty wynagrodzeń i pochodne oraz o koszty wynagrodzeń bezosobowych  i koszt materiałów

biurowych (który Pan sobie życzył)  z ogólnych kosztów Urzędu Gminy.

Radny Łukasz Wlekły – czy ilość mandatów  z jednej  sesji fotoradarowej spada czy się zwiększa?  

Komendant Straży Gminnej – wszystko zależy od terminu przeprowadzania sesji i  natężenia ruchu.

Jeżeli ruch jest natężony to tych zdjęć jest więcej. Generalnie zauważa się tendencję spadkową.

Rzadziej  kierowcy  przekraczają  prędkość.  Nawet  jeżeli  ilość  jest  podobna  do  poprzednich  to

szybkość z jaką jadą kierowcy jest mniejsza – te wykroczenia są mniejszej wagi. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  – czy  były  robione analizy  jaki  procent  w tych  mandatach  mają

mieszkańcy naszej gminy  w stosunku do obcych kierowców? 

Komendant  Straży  Gminnej  -  nie  robiłam takiej  analizy,  ale  procent naszych mieszkańców jest

znikomy.  

Radny Józef Cichorek  - skierowano 188 wniosków o ukaranie, 143 zostało zakończonych - czy

reszta się skończyła i czy były jakiejś przegrane?

Komendant  Straży  Gminnej-  nie.  Na  koniec  2013  roku  skierowano  188  wniosków,  są  one

kierowane na bieżąco, ponieważ kiedy upływa 180 dni od daty  wykroczenia trzeba przeprowadzić

postępowanie,  które  kończy  się  w sądzie.  143  zakończono,  gdyż  sądowi udało  się  tyle  wydać

wyroków do końca grudnia 2013 roku. Na dzień dzisiejszy tych wyroków jest więcej – więcej jest

też wniosków bo ponad 200. Nie było  żadnego wniosku odrzuconego z sądu. Było kilka odwołań,

ale  to już jak gdyby poza nami – wyroki zostały utrzymane. 

Radny  Łukasz Wlekły – czy  środki z mandatów po wyroku wpływają  na konto gminy  czy  do

marszałka? 

Komendant Straży Gminnej- nie – te środki wpływają na konto Skarbu Państwa

Ad 3.Przyjęcie informacji  z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu oraz

przedstawienie uchwał.

Informację  przedstawiła  Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Jadwiga  Kazińska,

która  po  powitaniu  zebranych  powiedziała  -  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami,

a w szczególności na podstawie ustawy o pomocy społecznej Kierownik Ośrodka ma obowiązek

złożenia  Radzie  Gminy  sprawozdanie  z  realizacji  zadań.  Sprawozdanie  dotyczy  roku  2013.
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W  materiałach,   które  Państwo  otrzymaliście  starałam  się  umieścić  jak  najwięcej  informacji

o  działaniach  Ośrodka.  Ośrodek  Pomocy  jest  jednostka  organizacyjną  Gminy  Lubasz,

a powierzone zadania realizuje na podstawie przepisów prawa, szeregu ustaw, które pozwoliłam

sobie wymienić w sprawozdaniu. 

Podstawowym  zasadniczym  zadaniem  Ośrodka  Pomocy  jest  realizacja  świadczeń  z  szeroko

pojętego  zabezpieczenia  socjalnego;  realizujemy  wypłaty  świadczeń  rodzinnych,  funduszu

alimentacyjnego  wypłacamy  szereg  zasiłków  wynikających  z  ustawy  o  pomocy  społecznej,

realizujemy dodatki mieszkaniowe oraz projekt z Europejskiego Funduszu Społecznego. W celu

realizacji  zadań  Ośrodek  współpracuje  z  różnymi  podmiotami  instytucjami  rządowymi

powiatowymi, samorządowymi, kościelnymi, które zostały również wymienione w sprawozdaniu.

Do realizacji  powierzonych zadań niezbędna jest  kadra.  Ośrodek zatrudnia 7  osób; jest  główna

księgowa, 3 pracowników socjalnych, pracownik do obsługi świadczeń rodzinnych, pracownik do

realizacji  funduszu  alimentacyjnego  i  prowadzenia  postępowania  z  dłużnikami  oraz  ja  jako

kierownik. Omówię teraz źródła finansowania zadań 

– około 80% środków finansowych Ośrodek otrzymuje w formie dotacji z budżetu wojewody

w 2013 była  to kwota 2.528.368 zł  a przeznaczona na  realizację świadczeń rodzinnych,

funduszu  alimentacyjnego  zasiłków  stałych  okresowych  dożywianie,ubezpieczenia

społeczne i zdrowotne.

– z budżetu gminy Ośrodek otrzymał kwotę 553.150 zł z przeznaczeniem na zasiłki celowe,

dodatki  mieszkaniowe,   dożywianie,  odpłatność  podopiecznych  w  Domach  Pomocy

Społecznej

– trzecim źródłem finansowania był budżet Unii Europejskiej i była to  kwota 63.913 zł na

realizację projektu systemowego.

Kolejna cześć sprawozdania określa szczegółowo realizację zadań zleconych i własnych. Pierwszą

grupę stanowią świadczenia rodzinne i pielęgnacyjne. Z pomocy w formie zasiłku rodzinnego mogą

korzystać osoby których dochód na osobę w 2012r nie przekroczył kwoty 539 zł, a w przypadku

dziecka niepełnosprawnego dochód jest podwyższony do kwoty 623 zł na osobę.

Kolejne świadczenia to wyplata zasiłków pielęgnacyjnych i opiekuńczych i była zrealizowana tutaj

kwota 353.687 zł. Realizujemy także  świadczenia funduszu alimentacyjnego. Pomoc ta przysługuje

opiekunowi dziecka w kwocie zasądzonych alimentów w przypadku gdzie egzekucja prowadzona

przez komornika jest  bezskuteczna.   Ośrodek wypłacił  kwotę  192.583 zł.  W stosunku do osób
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zobowiązanych  do  płacenia  alimentów  prowadzone  jest  postępowanie  z  dłużnikami.  Kolejna

zadania  wynikają  z  obowiązku  gminy.  Jednym  z  takich  zadań  jest   partycypacja  w  kosztach

utrzymania podopiecznych kierowanych przez Ośrodek do DPS-u. Są tam kierowane osoby,  które

wymagają całodobowej opieki z powodu wieku,  choroby lub  niepełnosprawności. W pierwszej

kolejności  odpłatność  ponosi  osoba  kierowana,   w  drugiej  kolejności  osoba  zobowiązana  do

alimentacji,  a w trzeciej gmina. Obecnie w Domu Pomocy przebywa 6 osób,  a koszty utrzymania

w 2013 wyniosły 160 tys zł.

Kolejne  świadczenia  to  realizacja  zasiłków  stałych,  okresowych,  celowych  oraz  przyznawanie

pomocy rzeczowej. Są to działania i praca pracowników socjalnych, przed przyznaniem pomocy

przeprowadzany jest wywiad środowiskowy w miejscu w miejscu zamieszkania i dokumentowana

jest cała sytuacja rodziny i udzielana pomoc. Łącznie na te formy pomocy wydatkowano kwotę

263.174 zł,  w tym 189.385 zł Ośrodek otrzymał z dotacji z budżetu wojewody.

Ośrodek Pomocy realizuje też dodatki mieszkaniowe pomoc tą reguluje ustawa o najmie lokali

mieszkalnych dodatki mieszkaniowe stanowią pomoc dla rodzin w pokrywaniu opłat za zajmowane

mieszkanie.

Do zadań Ośrodka należy też realizacja postanowień ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy

zastępczej, chodzi tu o partycypacje kosztów utrzymania dzieci w rodzinie zastępczej,o potrzebie

umieszczenia  dziecka  w  rodzinie  zastępczej  decyduje  sąd  rodzinny.  W 2013r  umieszczonych

zostało troje  dzieci z dwóch rodzin. Koszt wyniósł 1.064 zł.

Kolejnym realizowanym zadaniem jest Rządowy Program Dożywiania -dożywianie prowadzimy

we  wszystkich  placówkach  szkolnych  i  przedszkolnych.  Na  dożywianie  wydatkowano  łącznie

89.600 zł.

Następne realizowane zadanie wynika z ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Wspomnę

tutaj  o  działalności  Zespołu  Interdyscyplinarnego,  którego  celem jest  zwiększenie  skuteczności

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, ochrona ofiar przemocy w 2013r odbyło się 11 posiedzeń

grup roboczych oraz trzy spotkania Zespołu. Wpłynęło 11 niebieskich kart,  które zostały założone

przez  policję, a dotyczyły zgłoszonych interwencji o stosowaniu przemocy w rodzinie. Są to raczej

trudne sprawy ale wymagają ingerencji służb. Ośrodek współpracuje również ze Strażą Gminną -

wspólne  wyjazdy  w  środowisko  dotyczą  środowisk,   w  których  została  wdrożona  procedura

niebieskiej  karty,  dla  rodzin,   w  których  jest  problem  alkoholowy.  W  ramach  „akcji  zima”

odwiedzanie środowisk zagrożonych zamarznięciem.
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Przyjemniejszą  sprawą  było  organizowanie  wypoczynku  dla  dzieci  i  młodzieży.  Z  kolonią

wystartowaliśmy już w czerwcu zaraz po zakończeniu roku szkolnego. Czternaścioro  dzieciaków

z naszej gminy wypoczywało w pięknym Ośrodku SOLAR w Jarosławcu nad morzem. Dla nas była

to  kolonia  bezkosztowa,   a  organizowana  przy  współpracy  z  Kuratorium  Oświaty  i  Centrum

Pomocy Rodzinie.

Nową formą wypoczynku była zorganizowana półkolonia  przy współpracy Związku Harcerstwa

Polskiego i Szkoły Podstawowej. Półkolonia trwała 10 dni od 22 lipca do 02 sierpnia, w której

uczestniczyło 20 dzieci z rodzin podopiecznych Ośrodka. Uczestnicy półkolonii zapewnione mieli

trzy posiłki oraz urozmaicony program półkolonii.

Poza ustawowymi zadaniami Ośrodek Pomocy realizuje zadania wynikające z rozeznanych potrzeb

lokalnych.  Mam  tu  na  myśli  badania  profilaktyczne,   z  których  mogą  skorzystać  bezpłatnie

mieszkańcy naszej gminy. W minionym roku były organizowane następujące działania 

– zakończyła się realizacja programu zdrowotnego dla 13 letnich dziewczyn otrzymały one

ostatnią 3 szczepionkę z zakresu profilaktyki raka szyjki macicy,

–  przeprowadzone też zostało badanie w kierunku profilaktyki raka jelita grubego,nowotworu

prostaty z badania skorzystało ponad 100 osób, 

– odbyły się też bezpłatne badania rentgenowskie połączone z badaniem spirometrycznym z

badania skorzystało ok 50 osób, 

– cyklicznie też organizowane są badania mammograficzne dla kobiet z badan skorzystało 80

osób. 

– w minionym roku przeprowadzona też została zbiórka krwi i rejestr dawców szpiku zbiórka

zakończyła się kolejnym sukcesem zebrano niemal 74 litry krwi a do bazy dawców szpiku

trafiło 27 nowych ochotników

Wiadomym jest też,  iż szczególnie zaangażowanym w tej akcji był Pan Krzysztof  Wiza radny

naszej  gminy,  który  to  otrzymał  tytuł  Honorowego  Dawcy  Krwi  -  Zasłużonego  dla  Zdrowia

Narodu.
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Wymieniając  źródła  finansowania  zadań  wspomniałam  też,   iż  Ośrodek  realizował  projekt

współfinansowany ze środków Unii Europejskiej.  Realizując projekt systemowy mieliśmy na celu

zwiększenie  aktywności  zawodowej  kobiet  biernych  zawodowo  a  korzystających  z  pomocy

społecznej. Myślę że w jakimś % udało nam się osiągnąć zamierzony cel. Kobiety zdobyły nowe

umiejętności. Na pewno podniosły własną samoocenę. Przełamały też barierę psychiczną, jaką jest

wyjście z domu i doświadczenie,  że można żyć inaczej. Na pewno jest to proces długo-falowy.

I  już na zakończenie -  Ośrodek tradycyjnie już w okresie przedświątecznym organizuje zbiorki

żywności na terenie całej gminy. Dodatkowo akcje wzmacniają wolontariusze oraz grupa harcerzy.

Kolejno  żywność  trafia  dla  rodzin  potrzebujących.  W  przeddzień  Świat  Bożego  Narodzenia

organizowane  jest  Spotkanie  wigilijne  dla  osób  samotnych,   starszych.  Uczestniczą  w  tym

spotkaniu  przedstawiciele  samorządu  gminy  ,kościoła,  zakładów  pracy,  organizacji

pozarządowych,sołtysi. Jest to okazja w świątecznej atmosferze podziękować za współpracę.

Pani  Kierownik  podziękowała   następnie  wszystkim radnym,  sołtysom i  dyrektorom jednostek

oświatowych za współpracę i przekazane środki na realizację zadań z zakresu opieki społecznej.

Pytania

Sołtys  wsi  Dębe  Kazimierz  Wicher  –  czy  1.000 zł  to  kwota  przeznaczona  na  jedno dziecko

w rodzinie zastępczej?

Kierownik GOPS -  nie,  w tym konkretnym przypadku to kwota na troje dzieci. Koszt utrzymania

dziecka  w  rodzinie  zastępczej  to  kwota  600  zł  z  czego  gmina  w  1  roku  pokrywa  10%,

a  w  następnym  30%.  Jest  to  zależne  również  od  sytuacji  rodzinnej  dziecka.  Może  ono  mieć

zasądzone alimenty.

Radny Krzysztof Wiza – jaki był koszt półkolonii „ za jeden uśmiech”

Kierownik GOPS – koszty administracyjne 5.000zł, natomiast wyżywienie 2.200 zł

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  po  kolei  wszystkich  trzech

uchwał, nad którymi  Rada Gminy będzie głosowała osobno.
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Pani Kierownik omawiając uchwały powiedziała - projekty uchwał dotyczą realizacji wieloletniego

programu pomocy państwa w zakresie dożywiania. Ustanowiony uchwałą Rady Ministrów nowy

rządowy  program  w  zakresie  dożywiania  na  lata  2014-2020  przewiduje  udzielanie  pomocy

w  zakresie  dożywiania  na  dotychczasowych  warunkach,  ale  uchwała  nie  jest  aktem  prawa

powszechnie obowiązującego i zgodnie ze wskazówkami Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej

warunkiem otrzymania dotacji  przez gminę  na realizację  tego programu  jest  podjecie  uchwał.

Dopowiem może jeszcze,  iż w kwestii wejścia w życie uchwał i ich mocy obowiązujących od

pierwszego  stycznia 2014 -  z mojej strony nie chciałabym Państwu radnym ani sobie utrudnić

pracy,  dlatego po rozważaniach i konsultacjach proponuję przyjąć uchwałę dotyczącą programu

osłonowego po ogłoszeniu jej w dzienniku Urzędowym. Nie musimy tutaj wracać jak gdyby do

01 stycznia br.,   ponieważ  program ten dotyczy wąskiej grupy podopiecznych. Minęły już dwa

miesiące i myślę, że przez następny również nic się nie wydarzy, dlatego nie musimy tutaj niczego

przyspieszać. Natomiast dla pozostałych uchwał  poinformuję-z mocą obowiązującą od 01 stycznia,

ponieważ zgodnie z ustawą przepisy normatywne nie wyłączają możliwości ich obowiązywania

z datą wcześniejszą,  jeżeli zasady demokratycznego państwa prawnego nie stoją   na przeszkodzie

i zawarte w uchwale przepisy są korzystne dla adresatów. Ponieważ większa grupa osób może być

objęta pomocą dzięki uchwale -  jest to zasadne. Prześledziłam też  Dzienniki Urzędowe, gdzie  są

już w obrocie prawnym uchwały RG z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2014r. 

Ad.3.1.  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie  dożywiania:  „Pomoc

Gminy w zakresie dożywiania na lata 2014-2020” 

Projekt dotyczy ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania Celem

programu jest objecie dożywianiem dzieci z rodzin o niskich dochodach znajdujących się w trudnej

sytuacji. Pani Kierownik odczytała projekt uchwały. 

Do projektu uwag ani pytań nie zgłoszono

Głosowanie  - jednogłośni (głosowało 15 radnych)

Uchwała XXXI/ 308   /14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.3.2. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania zasiłku celowego

w  formie  świadczenia  pieniężnego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  dla  osób  objętych

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020
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Projekt uchwały dotyczy podwyższenia kryterium dochodowego do przyznania zasiłku celowego na

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem pomocy państwa na lata

2014-2020 Podwyższa  się  do  150  % kryterium dochodowe,   o  którym mowa  w art  8  ustawy

o pomocy społecznej dla celów przyznania pomocy dla osób i rodzin wymienionych w wieloletnim

programie  pomoc  państwa  w  zakresie  dożywiania  na  lata  2014-2020.  Projekt  uchwały  został

radnym odczytany w całości.

Do projektu uwag ani pytań nie zgłoszono

Głosowanie  - jednogłośni (głosowało 15 radnych)

Uchwała XXXI/309 /14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad  3.3.  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  za  dożywiania  w  formie  posiłku,  świadczenia

pieniężnego  na  zakup  posiłku  lub  żywności,świadczenia  rzeczowego  w  postacie  produktów

żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin

w zakresie  dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.

Projekt  dotyczy  zasad  zwrotu  wydatków  na  dożywianie  również  w  zakresie  dotyczącym

wieloletniego  programu  na  lata  2014-2020.  Wydatki  na  dożywianie  przy  dochodzie

przekraczającym kryterium dochodowe podlegają zwrotowi z zastrzeżeniem §2 uchwały wydatki

poniesione w ramach realizacji wieloletniego programu w zakresie dożywiania na lata 2014-2020

określone w uchwale Rady Ministrów podlegają zwrotowi jeżeli dochód tych osób lub rodzin jest

wyższy  niż  150 % kryterium dochodowego W przypadku gdy  dochód mieści  się  w przedziale

powyżej 150 % do 300% wydatki podlegają zwrotowi w wysokości 50 % powyżej 300% w całości.

Ponadto  Kierownik  Ośrodka  na  wniosek  świadczeniobiorcy  lub  pracownika  socjalnego  może

odstąpić od żądania zwrotu jeżeli stanowiłoby to nadmierne obciążenie lub zniweczyłoby skutki

udzielonej pomocy. Pani Kierownik projekt uchwały odczytała po czym w związku z brakiem uwag

i pytań przystąpiono do głosowania. 

Głosowanie  - jednogłośni (głosowało 15 radnych)

Uchwała XXXI/ 310/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

PRZERWA 15.15 – 15.30
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Ad.4.1.uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze

działki  nr 1098/51 i części działki 1099/1 położonych w obrębie wsi Lubasz

Projekt  uchwały  przedstawiła  Sekretarz  Gminy.  Zmiany  planu  dotyczą  terenu  na  ośrodku

wypoczynkowym – teren gdzie obecnie są przebieralnie i ubikacje. Jest to powierzchnia 2.500m2.

Plan przewiduje posadowienie jednego obiektu usługowo -gastronomiczno - handlowego, którego

wysokość nie powinna przekroczyć trzech kondygnacji łącznie z poddaszem. Nadto opracowanie

przewiduje opłotowanie ażurowe do wysokości 1,5m, małą architekturę oraz miejsca parkingowe.

W planie nie uwzględnia się ustawiania nowych reklam, które mogą być usytuowane wyłącznie na

budynku w części parterowej. Dopuszcza się również wykonanie jednej kodygnacji podziemnej.

Aby  realizować  ten  plan  konieczne  jest  dokonanie  rozbiórki  istniejącego  obiektu.   Sekretarz

powiedziała, że w związku z tym,że projekt  uchwały jest bardzo rozbudowany, był  szczegółowo

omawiany na posiedzeniu komisji prosi aby zwolnić ją z odczytania całości na co radni wyrazili

zgodę.  

Uwagi:

Radny Łukasz Wlekły - stwierdził, że obiekt jest zbyt duży. Jego wysokość 15m, trzy kondygnacje,

w tym poddasze użytkowe- kubatura i obiekt nie będą się komponować w tym terenie. Nadmienił,

że będąc w Sottrum radni widzieli jaka tam architektura jest -  na równym poziomie, jak to ładnie

wyglądało.  Nie było nigdzie  tak,  aby  były  niskie  budynki,   a  między  nimi coś  wysokiego.  To

wszystko ładnie współgrało. W związku z tym powiedział - będę przeciwny podjęciu tej uchwały.

Zwrócił uwagę, że należałoby zmienić plan po drugiej stronie jeziora i tam zaplanować budowę

jakiegoś hotelu.

Głosowanie

Za  - 6        Przeciw – 8         Wstrzymujących się – 1                    (obecnych 15 radnych)

Uchwała nie została przyjęta.

Ad.4.2.  uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze

działek   nr  119/14,  119/16,  118/11  i  117/1   położonych  w  obrębie  wsi  Dębe

Uchwała omówiła Sekretarz Gminy. Zmiana planu omawiana była już na poprzednich Komisjach

Rady Gminy i nie uzyskał akceptacji. W związku z tym, że wnioskodawca ponowił prośbę projekt

przedstawiany  jest ponownie. Teren objęty planem to okolice przechowalni owoców  w Dębem.

Stanowi  własność  trzech  osób  i  stanowi  rozszerzenie  nowego  osiedla  od  ul.  Widokowej,  na

podstawie którego jest możliwe wyznaczenie następnych ponad dwudziestu działek. Jest to teren
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trudny  do  inwestowania.  W większości  plan  przewiduje   budowę  jednokondygnacyjną  –  tylko

w  jednym  małym  obszarze  dopuszcza  się  zabudowę  piętrową.  

Uwag ani pytań nie było.

Głosowanie  

Za  - 13       Przeciw – 2         Wstrzymujących się – 0                    (obecnych 15 radnych)

Uchwała Nr XXXI/311/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.4.2. nabycia działki nr 656/3 położonej w Lubaszu

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy, która powiedziała że działka 656/3 położona jest

przy ul. Podgórnej (naprzeciw gimnazjum)  i ma stanowić zaplecze pod miejsca parkingowe. Zakup

tej działki został wpisany w budżet gminy 2014 roku. Następnie Sekretarz Gminy odczytała projekt

uchwały.

Uwag ani pytań nie było.

Głosowanie 

jednogłośnie                    (obecnych 15 radnych)

Uchwała Nr XXXI/312/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.  4.4.  sprzedaży  działki  nr  781/1  położonej  w  obrębie  wsi  Lubasz

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy, która powiedziała, że właściciel stacji paliw w Lubaszu

już  na  etapie  budowy  myjni  zwrócił  się  z  prośbą  o  wykup  części  działki  gminnej.  Powyższe

spowodowane było tym,  że zgodnie  z przepisami prawa  i  zachowaniem norm nimi ustalonych

realizacja inwestycji nie mieściła się na jego własności.  Narożnik myjni wchodzi w działkę gminną

w związku z czym konieczne było wydzielenie działki i teraz  Państwa zgoda na jej sprzedaż.

Uwag ani pytań nie było.

Głosowanie 

jednogłośnie                    (obecnych 15 radnych)

Uchwała Nr XXXI/313/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Ad.4.5.  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Czarnkowsko  Trzcianeckiemu

z przeznaczeniem na  przebudowę drogi, chodników i ścieżek w łącznej  wysokości  295.000 zł  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy.  W budżecie  Gminy Lubasz zaplanowano dotację

celową na pomoc  finansową dla Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na realizację inwestycji

drogowych.  Uchwała  Rady  Powiatu potwierdza przyjęcie  zadań  wymienionych  w uchwale do

wykonania w 2014 roku i tak na:

– przebudowę drogi powiatowej 1346P Kamionka -Sokołowo" – 200.000 zł,

– wykonanie  dokumentacji  budowlanej  na  "Przebudowę  dróg  –  budowę  chodników  przy

drodze powiatowej nr 1346P w m. Prusinowo i drodze powiatowej nr 1340P w m. Krucz" –

30.000 zł.  W tym przypadku Gmina zabezpieczyła  w budżecie  200 tys  zł  na  realizację

budowy chodników, natomiast Powiat tylko 30 tys na opracowanie dokumentacji pod te

zadania,  dlatego też ostatecznie do Powiatu przekazane będą tylko środki w wysokości 30

tys zł.

– wykonanie dokumentacji budowlano wykonawczej ścieżek rowerowych na terenie Miasta

Czarnków, Gminy Czarnków i Gminy Lubasz – 65.000 zł.

Następnie Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała.

Radny  Łukasz  Wlekły -  powiedział,  że  jego  zdaniem  ważniejsza  jest  ścieżka  pomiędzy

Czarnkowem, a  Dębem i  Lubaszem  aniżeli  wykonanie  dokumentacji  budowlano wykonawczej

ścieżek  rowerowych  na  terenie  Miasta  Czarnków,  Gminy  Czarnków  i  Gminy  Lubasz,  dlatego

wstrzyma się od głosowania.

Dalszych uwag ani pytań nie było.

Głosowanie

Za  - 13       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 2                    (obecnych 15 radnych)  

                   

Uchwała Nr XXXI/314/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.4.6. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko Trzcianeckiemu na dofinansowanie

działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Gębicach  w wysokości   4.603,20zł 
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Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik  Gminy,  która  powiedziała,  że Starostwo  Powiatowe

w  Czarnkowie,  wzorem  lat  ubiegłych,  zwróciło  się  z  prośbą  o  dofinansowanie  prowadzenia

Warsztatów Terapii  Zajęciowej.  W warsztatach  uczestniczy  7 osób niepełnosprawnych z terenu

Gminy Lubasz. Warsztaty te finansowane są w 2014r. w następujący sposób:

– 90% kosztów pokrywa Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,

–  6% kosztów pokrywa Starostwo Powiatowe,

–  4% kosztów przypadających na mieszkańców z terenu danej gminy uczestniczących w warsztatach ,

pokrywa ta gmina.

Zakłada  się,  że  w  2014r.  PFRON  przekaże  na  1  uczestnika  WTZ  kwotę  14.796  zł,  samorządy  winny

dofinansować 1.644 zł rocznie (na 1 uczestnika) . Przy propozycji 4% partycypacji Gminy Lubasz , nasz

udział na 1 uczestnika  kształtuje się na poziomie 657,60 zł, a łączna kwota pomocy finansowej dla powiatu

wynosi w 2014r. 4.603,20 zł.

Uwag ani pytań nie było.

Głosowanie

jednogłośnie                   (obecnych  15  radnych)  

                   

Uchwała Nr XXXI/315/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.4.7.udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Czarnkowsko  Trzcianeckiemu  na  likwidację

wyrobów  zawierających azbest w wysokości 5.000 zł 

Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy.  Starostwo  Powiatowe  zawiadomiło  gminę,  że

wzorem  lat  ubiegłych  zgodnie  z  Programem  Oczyszczania  Kraju  z  Azbestu  oraz  Programem

usuwania azbestu i wyrobów zawierających  azbest na terenie powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego

przystąpiło  wraz  z  gminami  wchodzącymi  w  skład  powiatu  do  realizacji  przedmiotowego

przedsięwzięcia.  Program  ten  będzie  wspierany  będzie  przez  Wojewódzki  Fundusz  Ochrony

Środowiska  w  Poznaniu.  Niemniej  jednak.  Aby  możliwe  było  pozyskanie  tych   dodatkowych

środków   konieczne  jest  wsparcie  gmin.  Stąd  też  projekt  uchwały,  który  Skarbnik  odczytała

w całości.    

Uwag ani pytań nie było.
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Głosowanie

jednogłośnie                   (głosowało  14  radnych,  1  nieobecny)  

                   

Uchwała Nr XXXI/316/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. 4.8.przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności

zwierząt na rok 2014  

Projekt  uchwały  omówiła  Danuta  Wiza  inspektor  ds  gospodarki  komunalnej.  Dotyczy  ochrony

zwierząt bezdomnych. 

Stosownie do przepisów ustawy o ochronie zwierząt Rada Gminy zobligowana jest do corocznego

określenia w drodze uchwały programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania

bezdomności zwierząt.  Przyjmując niniejszy dokument Rada Gminy Lubasz deklaruje zapewnienie

należytej opieki bezdomnym zwierzętom, ich odławianie oraz poszukiwanie dla nich właścicieli.

Stosownie do tresci art. 11a ust 7 pkt 1,2 i 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r.    o ochronie zwierząt

(tekst jednolity  Dz.U. z 2003r. Nr 106, poz. 1002 ze zmianami)  Program został przekazany do

zaopiniowania  właściwemu  powiatowemu  lekarzowi  weterynarii,  organizacjom  społecznym,

których statutowym celem działania  jest  ochrona zwierząt  działającym na obszarze gminy  oraz

dzierżawcom i  zarządcom  obwodów  łowieckich  działających  na  obszarze  gminy.   W terminie

przewidzianym w art.  11a,   ust. 8 ustawy o ochronie  zwierząt wpłynęły 2 opinie w tym opinia

Powiatowego  Lekarza  Weterynarii  w  Czarnkowie  oraz  Towarzystwa  Opieki  Nad  Zwierzętami

w Polsce Oddział w Pile. Program uwzględnia wszystkie uwagi Powiatowego Lekarza Weterynarii

w Czarnkowie. Nie uwzględnia  natomiast uwag Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w Polsce

Oddział  w Pile,  które stwierdza,  że w naszym Programie brak jest  zapisów dotyczących kotów

bezpańskich, w tym ich dokarmiania oraz sterylizacji, a nadto nie podano konkretnych kwot jakie

zostaną przeznaczone na te zwierzęta. 

Uwag ani pytań nie było.

Głosowanie

jednogłośnie                   (głosowało  14  radnych,  1  nieobecny)  

                   

Uchwała Nr XXXI/317/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Ad.4.9.  podwyższenia kapitału zakładowego spółki  z  ograniczona odpowiedzialnością Gminny

Zakład Komunalny w Lubaszu

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy, która powiedziała, że podwyższenie kapitału Spółki

Gminny Zakład Komunalny w Lubaszu należy wyłącznie do kompetencji Rada Gminy, która może

go podwyższyć w dwóch formach, a mianowicie  

– w formie rzeczowej poprzez aport

– podwyższenie środków pieniężnych w formie  finansowej 

Obecnie proponuje się tą drugą formę, finansową. Środki pieniężne w wysokości 88.500 zł  mają

być przeznaczone na zakup agregatów prądotwórczych do Urzędu Gminy i Szkoły Podstawowej

w Lubaszu.  Po dokonaniu zakupu tych dwóch agregatów  trzeci  możliwy będzie  do zakupienia

z odpisu podatku VAT dla Szkoły Podstawowej w Kruczu. Następnie Sekretarz Gminy odczytała

projekt uchwały.  

Uwag ani pytań nie było.

Głosowanie

 Za  - 13       Przeciw – 0         Wstrzymujących się – 1              (głosowało 14 radnych, 1 nieobecny)

                   

Uchwała Nr XXXI/318/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.4.10. Funduszu Sołeckiego na 2015 rok

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy.   Ustawa  z dnia 20 lutego 2009r. o funduszu  sołeckim

daje   możliwość   wyodrębnienia   w budżecie   gminy   środków  dla   sołectw   na   realizację

przedsięwzięć   stanowiących   zadania   własne   gminy,  służące   poprawie   warunków  życia

mieszkańców  i  zgodnych  ze  strategią  rozwoju  gminy.  Uchwała w sprawie wyodrębnienia tych

środków winna być podjęta do końca marca. Skarbnik Gminy zaznaczyła, że w projekcie ustawy

o funduszu sołeckim jest możliwość odzyskania większego procentu środków przeznaczonych na

ten cel.  Obecnie jest to 10, 20 lub 30% w zależności od kwoty bazowej, która jest przeliczana w ten

sposób, że dochód gminy dzieli się przez ilość mieszkańców. Jeżeli sejm przyjmie ustawę to % do

odzyskania zwiększy się o 10 i będzie wynosił 20,30 lub 40% zaangażowanych środków. Za 2012
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rok Gmina Lubasz otrzymała zwrot 30%, natomiast już dziś wiadomo, że za 2013 rok otrzymamy

tylko 20%, gdyż baza dla gminy jest większa niż w kraju. Następnie Skarbnik projekt uchwały

odczytała.  

Radny Józef Cichorek – jestem też sołtysem, jako radny mam możliwość się wypowiedzieć,ale

środki  te  idą  na  wieś  i  to  sołtysi  powinni  się  wypowiedzieć.  Środki  te  idą na  wieś,  my radni

będziemy głosować a  sołtysi   -   jestem za tym żeby  był  ten fundusz,  ale  nie  wiem jak reszta

sołtysów.

Sołtysi  chórem  potwierdzili,  że  są  za  wyodrębnieniem  funduszu  sołeckiego.  

Głosowanie

 jednogłośnie            (głosowało  15  radnych)

Uchwała  Nr  XXXI/319/14  stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu.

Ad.4.11. zmian w budżecie gmin y na 2014 rok

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Zmiany dotyczą:

Dochody – zwiększenie z tytułu:

– subwencji oświatowej na 2014r. – 75.579 zł 

–  środków z Fundacji Banku Zachodniego dla Szkoły Podstawowej w Lubaszu – 1.280 zł –

umowa darowizny  na realizację projektu „ Namaluj mi uśmiech „

– zwrotu nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych – 3.500 zł ( po stronie wydatków na

zwrot środków do budżetu wojewódzkiego) ,

– dofinansowania przez POLO Market  inwestycji przełożenia rurociągu Kanału Lubaskiego –

25.000 zł (Gmina ma prawo po uprzednim uzgodnieniu z firmą wykorzystanie  środków

złożonych w depozyt na  wykonanie dokumentacji projektowo-geodezyjnych),

– dotacji celowej na dofinansowanie zadania zakończonego w 2013r.  „Modernizacja placu

zabaw przy świetlicy wiejskiej w Kruteczku „ – 2.483 zł  ( ostateczne rozliczenie projektu

PROW).

Wydatki -Zmniejszenie limitu wydatków z  poz.:

– dofinansowania dla Powiatu : „Przebudowy dróg – budowy chodników przy drodze 
powiatowej nr 1346P w m. Prusinowo i drodze powiatowej  nr 1340P w m. Krucz „ – 
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170.000 zł. W budżecie gminy zabezpieczono na dofinansowanie wykonania budowy 

chodników 200.000 zł , a w budżecie  Powiatu zaplanowano tylko  wydatki na wykonanie 

dokumentacji budowlanej – 30.000 zł,

– zakupu agregatów prądotwórczych ( dla Urzędu Gminy i SP Lubasz) – 50.000 zł

– opłat ( Urząd Marszałkowski) za odprowadzanie wód opadowo-roztopowych z dróg do 

kanalizacji deszczowej – 3.100 zł.  

Zwiększenie limitu wydatków na:

– zwiększenie kapitału zakładowego( udział finansowy)  spółki z o.o. – Gminny Zakład 

Komunalny w Lubaszu – 88.500 zł,

– wynagrodzenia i pochodne placówek oświatowych – 75.958 zł,

– przebudowę dróg gminnych – 40.000 zł,

– budowę ścieżki spacerowej w Jędrzejewie – 40.000 zł,

– modernizację infrastruktury społecznej –wymiana pokrycia dachowego na budynku 

świetlicy wiejskiej w Kruteczku – 30.000 zł, 

– wykonanie  inaktywacji fosforu na Jeziorze Dużym w Lubaszu – 15.000 zł, 

– dofinansowanie Warsztatów Terapii Zajęciowej – pomoc finansowa dla Powiatu – 4.604 zł,

– naprawa ( uzupełnienie) płyty boiska sportowego w Kruczu – 4.000 zł,

– zakup szyb do wiat przystankowych oraz malowanie przystanku w Lubaszu – ul. Chrobrego 

i Szamotulska – 3.100 zł.  

Budżet po zmianach 

– Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi  22.227.546  zł

– Łączna kwota  wydatków po zmianach wynosi  21.767.968  zł  

Radny Łukasz Wlekły  - rozumiem, że przedstawione zmiany odzwierciedlają to co uzgadnialiśmy  

na Komisji

Skarbnik Gminy – tak, dokładnie

Głosowanie

 jednogłośnie           (głosowało 15 radnych)

Uchwała Nr XXXI/320/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 4.12. rozpatrzenia skargi

Skargę przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.

„Panie  Przewodniczący  Rady  Gminy  Lubasz.  Składam  skargę  na  przewlekłe  prowadzenie

postępowania  i  nie  załatwienia  sprawy  w  terminie  przez  Wójta  Gminy  Lubasz  na  podstawie

art.37§1 KPA. Dnia 27 grudnia 2012 roku złożyłem wniosek o wydanie decyzji środowiskowej o
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środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacje przedsięwzięcia z dołączonym kompletem

załączników. Wójt Gminy Lubasz dnia 02 lutego 2013 roku  zawiadomił pismem z dnia 07 stycznia

2013 roku, że wszczął postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o środowiskowych

uwarunkowaniach dla mojego przedsięwzięci. Następnie regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska

w Poznaniu pismem z dnia 25 września 2013 roku wydał postanowienie w którym pozytywnie

uzgodnił wydanie decyzji o  środowiskowych uwarunkowaniach realizacji  przedsięwzięci i do dnia

dzisiejszego Wójt Gminy Lubasz nie wydał żadnej decyzji administracyjnej w mojej sprawie czym

naruszył zasadę w art.35  § 1 KPA. Wobec czego żądam przyjęcia mojej skargi jak i wyjaśnienie

mojej sprawy oraz wyciągnięcie konsekwencji dyscyplinarnych względem Wójta Gminy Lubasz

ponieważ jego przewlekłe działanie skłania ,nie do dochodzenia odszkodowania od organu z uwagi

na moją szkodę spowodowaną długotrwałym niezałatwieniem sprawy”

Przewodniczący powiedział, że po uzgodnieniu na Komisji przygotowano  uchwałę, której treść

Przewodniczący odczytał wraz z uzasadnieniem w całości.  Zgodnie z treścią uchwały stwierdza

się, że skarga na Wójta Gminy jest zasadna. 

Adam Zielsdorf – powiedział że chciałby skrótowo przedstawić najbardziej istotne fakty i zdarzenia

związane z moja sprawą na którą posiadam dokumenty. Jako mieszkaniec tejże gminy, jako rolnik

gospodarstwa prowadzonego od kilku pokoleń chcąc rozwijać swoje gospodarstwo postanowiłem

wspólnie z rodzina  zlikwidować na terenie swojego gospodarstwa produkcję  zwierzęcą i przenieść

ją  do planowanego nowego budynku położonego w nowym miejscu,  w  oddali  od budynków

mieszkalnych.  Dlatego  dnia  27  grudnia  2012  roku  w  Urzędzie  Gminy  w  Lubaszu   złożyłem

wniosek  o  wydanie  decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  zgody  na  realizacje

przedsięwzięcia polegającego na budowie budynku inwentarskiego. No i od tego momentu zaczęły

dziać się same dziwne rzeczy, zdarzenia, jak np. Wójt nie miał czasu zająć się moim wnioskiem,

antydatował o kilka tygodni zawiadomienie o wszczęciu postępowania, a to zaginęło kilkadziesiąt

stron  moich  dokumentów  złożonych  razem  z  moim  wnioskiem.  Jednak  ostatecznie  dnia  25

września 2013 roku Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Poznaniu wydał postanowienie

oraz  określił  warunku  realizacji  przedsięwzięcia,  jak  i  stwierdził,  że  nie  ma  konieczności

ponownego przeprowadzania  oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko. Po wydaniu

postanowienia przez   Regionalnego Dyrektora  Ochrony Środowiska w Poznaniu Wójt Gminy

Lubasz powinien wydać jakąkolwiek decyzję związaną z moim wnioskiem – i do dnia dzisiejszego

takiej  decyzji  nie  wydał.  Dlatego  dnia  25  listopada  2013  roku  złożyłem  zażalenia  do

Samorządowego  Kolegium  Odwoławczego  w  Pile  na  przewlekłe  prowadzenie  postępowania  i

niezałatwienia sprawy w terminie przez Wójta Gminy Lubasz wobec czego naruszył art 35 KPA.
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Następnie dnia 28 listopada 2013 roku   do Przewodniczącego Rady Gminy Lubasz  złożyłem skargę

na Wójta Gminy za jego  przewlekłe działania, które  skłaniają mnie do dochodzenia odszkodowania

od organu z uwagi na moją szkodę spowodowaną długotrwałym niezałatwieniem sprawy. Następnie

dnia 03 lutego 2014 roku  Samorządowe Kolegium Odwoławczego w Pile postanawia uznać moje

zażalenie  za  uzasadnione  oraz  wyznaczyć  czternastodniowy  termin  załatwienia  sprawy  oraz

stwierdza że wniesienie zażalenia nie upoważnia do zaniechania postępowania, wręcz przeciwnie

powinno mobilizować organ do możliwie szybkiego rozstrzygnięcia sprawy. Kolejno stwierdza, ze

postępowanie organu było prowadzone bez zachowania żadnych terminów ustawowych, jak i nie

poinformowano stron o przyczynach i wyznaczeniu nowego terminu. Postępowanie wskazało na

jego przewlekłość i nie dało żadnych podstaw do niewydania decyzji w sprawie. Następnie pismem

z dnia 18 lutego 2014 roku, podpisanym przez Wójta Gminy Lubasz zostałem powiadomiony o

możliwości  wypowiedzenia  się  co  do  zebranych  materiałów  więc  udałem  się  kilkakrotnie  do

Urzędu Gminy w celu zapoznania się z zgromadzonym materiałem. I Wójt odmówił mi, iż art 73 -

strona  ma  prawo  wglądu  w  akta  sprawy,  sporządzania  z  nich  notatek,  kopii  lub  odpisów.

W rozmowie z Wójtem usłyszałem iż nie udostępni on mi tych materiałów bo nie chce narazić się

tym 70 wyborcom, chyba że prokurator przyjdzie i zabierze te dokumenty. Następnie otrzymałem

dokument  –  po  wyjściu z  gminy  i  po  powrocie  do domu przeczytałem,  zacytuję  -  „  my  niżej

podpisani mieszkańcy wsi Kamionka sprzeciwiamy się budowie kolejnego budynku inwentarskiego

dla trzody chlewnej prowadzonej przez Adama Zielsdorfa. Prosimy jednocześnie o niepodawanie

do  jego  wiadomości  naszych  imion  i  nazwisk,  gdyż  obawiamy  się  o  bezpieczeństwo  nasze

i  naszych rodzin. Wiemy, iż w przeszłości  Adam Zielsdorf naruszał nietykalność innych osób.

Z poważaniem mieszkańcy Kamionki „  i 69 podpisów. Uważam, że każdy ma prawo wyrażania

swoich poglądów jak i sprzeciwów, ale słowa , że obawiamy się o bezpieczeństwo nasze i  naszych

rodzin ze strony Adama Zielsdorfa  bardzo mnie uraziły, dlatego natychmiast udałem się do kilku

sąsiadów   z listy jak oni mogli ze mnie zrobić jakiegoś bandziora i po okazaniu przeze mnie tego

pisma wszyscy jednoznacznie stwierdzili słownie, jak i oświadczając na piśmie,   że  pod takim

czymś  nie  podpisywali  się  –  ktoś  ich  musiał  krótko  mówiąc  wrobić.  Sołtys  namawiał  ich  do

podpisywania się na gołej kartce, na której były  tylko w kolejności  liczby z podpisującymi się

osobami.  Wobec powyższych faktów nie pozostaje mi  nic  innego jak zgłosić  te wydarzenia do

odpowiednich organów wyjaśniających i karnych.  Nasuwają się wnioski – co tutaj jeszcze innego

niepokojącego dzieje się w naszej gminie -ile było podobnych spraw? Słyszeliśmy już raz z tej

mównicy jak mówiono  - Panie Wójcie Panu się epoka pomyliła.  W jednej z polskich komedii były

takie słowa użyte „ Pan to się nie kwalifikuje pod sąd dla ludożerców  za upodlenie ludzi”  ja ze

swojej strony dziękuję i mam nadzieję, że już w żadnym głosowaniu na tej sali nie będą miały
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wpływu otrzymywane prezenty i groźby tylko czysta ludzka godność i sprawiedliwość. Taka, która

mnie skłoniła do tego żebym inwestował  i martwił się o to żeby zapewnić dochody moim dzieciom

jak i całej mojej rodzinie w najbliższych latach. 

Dalszych uwag ani pytań nie było

Głosowanie

 Za -8    Przeciw–4       Wstrzymujących się – 2  (głosowało 14 radnych, 1 wyłączony z głosowania)

                   

Uchwała Nr XXXI/321/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Wójt  Gminy  Lubasz  –  Proszę  Państwa  temat  jak  zazwyczaj  ma  swój  środek.  Ładnie  można

konfabulować i  opowiadać różne rzeczy. Fakty prawne niestety są takie jakie są i przypominanie

jest nie na miejscu. Procedura toczy się dalej  i ja nie przyjmę takiego działania, nacisku – prywaty,

żeby zlekceważyć stanowisko ludzi.  Pół wsi Panie kolego – nie mogło być tak jak Pan mówi, że

pierwszych z listy Pan poszedł i sprawdził i im powiedział bo Pan tej listy  nigdy nie zobaczył.

W związku z tym niech Pan mówi prawdę. Dlatego, że to pismo powstało wywarło na mnie prawny

obowiązek nie udostępniania listy nazwisk. Ci ludzie co pisali wiedzieli co piszą, a ja jestem od

tego żeby to prawo przestrzega. Procedury będą – sprawa jest absolutnie trudna bo tak po cichutku

wszyscy gadacie, a toczy się końcówka rolnika polskiego na tym przykładzie. Nie   jest tak jak tu

mówi  Szanowny Kolega Radny – bo to ma drugie dno.  A ja nie podpiszę czegoś, że będę się

musiał  wstydzić  za  kilka  lat,  że  ta  decyzja  doprowadziła  do  tego,  że  polski  tradycyjny  rolnik,

rzeczywiście  produkujący od  prosiaka – już nie istnieje w tej gminie. Zatem dopóki będę miał

wątpliwość ta sprawa będzie się toczyć – rzeczywiście Pan Adam wszystkie prawa wykorzystuje i

proszę bardzo ja nie mam   nic przeciw, ale ja  za każdym razem występuję do organów gdzie takie

sprawy się toczą, żeby mieć skale porównawczą -  bo  w tym kraju nie ma dzisiaj – to jest próba

wejścia obcego kapitału przez osobę, żeby zarobić duże pieniądze. Ja jednak uważam, że wybrali

mnie ludzie po to by chronić rodzimego kapitału. W związku z tym takie moje działanie – one są.

Będzie jedna, druga decyzja pozytywna, negatywna-Pan ma prawo (będzie  o tym Pan za każdym

razem poinformowany)  wnosić odwołanie, ale naciski, prywata w wykonaniu takiej uchwały  jaka

się  tu  dzisiaj  odbyła  byłaby  zlekceważeniem tych  ludzi,którzy  tam podpisali  a  jest  ich  69.  Na

Kamionkę to powiedzmy prawie połowa.  W związku z tym dopóki będę miał możliwości będzie

się  sprawa toczyć.  Jak zostaną  wyczerpane  wszystkie  możliwe środki  prawne ktoś  Panu wyda

decyzję.  To tyle – dziękuję. 
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Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  dalszą  dyskusję  w tej  sprawie  przenosi  do  punktu

wolnych głosów  i wniosków. 

Radny Józef Cichorek – powiedział, że jeżeli Wójt mógł się wypowiedzieć  to inni także, jeżeli

chodzi o przedmiot tej sprawy.  

Następnie Radny Adam Zielsdorf powiedział, że chciałby tu wyjaśnić, że on przy głosowaniu nad

rozpatrzeniem skargi się wstrzymał na co Przewodniczący odpowiedział, że nie wstrzymał się, a

został wyłączony z głosowania, gdyż dotyczy ona jego indywidualnej sprawy. 

Ad. 5  INTERPELACJE RADNYCH 

1) Radny Łukasz Wlekły -  powiedział, że chciałby złożyć wniosek. Komisja Rewizyjna miała

posiedzenie w sprawie oświaty i padł wniosek. Całą procedurę przedstawię przy udzielaniu

absolutorium, ale wobec tego, że procedura będzie trwała nad  arkuszami organizacyjnymi

to zgłaszam następujący wniosek.

Komisja stwierdza, że w pracach  nad arkuszami organizacyjnymi poszczególnych placówek

oświatowych na rok szkolny  2014/15 winni  uczestniczyć członkowie Komisji  Zdrowia,

Oświaty,Kultury i Spraw Socjalnych Rady Gminy Lubasz oraz inni zainteresowani  radni.   

Dotarła do mnie informacja i chcę ją również przedstawić. Jest to pismo, które przedstawię.

Dotyczy wniosku zgłoszonego w trakcie  posiedzenia Komisji Rewizyjnej  odbytej   w dniu

13  i  16  września  2013  roku  w  sprawie  podjęcia  działań  zmierzających  do  włączenia

jednostki OSP Krucz do Krajowego Systemu Ratownictwa, by możliwe było pozyskanie

środków wewnętrznych na działalność tej jednostki.

Odpowiadając na powyższe Urząd Gminy w Lubaszu uprzejmie informuje, że w Krajowym

Systemie  Ratownictwa  w  chwili  obecnej   mamy  jedną  jednostkę  OSP  Lubasz.  Nie

przewidujemy zwiększenia ilości jednostek w tym systemie. Powodem tego stanowiska są

koszty ,które towarzyszą udziałowi w krajowym systemie.

Należy tu powiedzieć, że to nie Wójt jest kompetentny, żeby udzielić takiej informacji tylko

Rada Gminy musi zadecydować czy włączyć jednostkę do systemu czy nie  czy.  Wobec

czego zgłaszam wniosek formalny, żeby na następną komisje wspólną   przygotować koszty

jakie gmina musiałaby ponieść i jednocześnie na tą komisję zaprosić strażaków ochotników

z OSP aby przyszli i mogli  się w tej sprawie wypowiedzieć. 

Głosowanie
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Za – 7 Przeciw – 2  Wstrzymujących się 5    (obecnych 14 radnych) 

2) Radny Józef Cichorek – proszę o zabezpieczenie środków w wysokości

- 2.00 zł na  wjazd na plac zabaw w Prusinowie

- 7.000 zł na drzwi do Przedszkola w Prusinowie

3) Wójt Gminy - powiedział, że to czy OSP Krucz zostanie włączona do KSR to nie zależy od

niego ani od Rady Gminy,   a od organów krajowego systemu ratownictwa, które decyduje,

która jednostka zostanie włączona, a która nie. Natomiast opinia, która została przekazana

nie jest opinią Wójta, a opinią Zarządu Gminnego OSP, które w swoich planach nie ma

włączenia jednostki do krajowego  systemu. 

4) Radny  Marek  Wicher  –  poprosił  aby  zrobić  dwa  daszki  do  przedszkola  w  Lubaszu

w momencie kiedy pojawią się takie  możliwości finansowe w tegorocznym  budżecie

5) Przewodniczący RG -  zwrócił uwagę radnym,  aby  interpelacje,  zapytanie  czy wniosek

zgłaszać w odpowiednim momencie – Pana Marka Wichra,  by powtórzył wniosek przy tym

punkcie. 

Ad. 6 ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE ZGŁOSZONE PRZEZ RADNYCH

Przewodniczący Rady Gminy  zapytał  czy wszyscy radni otrzymali odpowiedzi na interpelacje,

a jeżeli nie to prosi o uwagi. Radni nie zgłosili uwag. Wyrazili zgodę,  aby  Przewodniczący Rady

Gminy  nie czytał odpowiedzi na zgłoszone przez nich interpelacje i wnioski.

Ad. 7  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE.  

1) Andrzej  Macyszyn  -   powiedział,  że  korzystając  z  tego  że  obecni  są  sołtysi   prosi

o przekazanie na wsiach informacji  związanej z krytyczną sytuacją rolników zajmujących

się  hodowlą  trzody  chlewnej.  Jutro  od  godziny  11.00  do  13.00  pod  Starostwem

w Czarnkowie organizowany jest protest pokojowy. Proszę  o przekazanie tej informacji

wszystkim rolnikom,  by przyszli nie tylko rolnicy zajmujący się hodowlą świń, ale także

pozostali w imię solidarności.  Jest to koło zamknięte. Jeżeli dziś spotyka to tych, którzy

hodują świnie to w następnej kolejności dotknie to rolników zajmujących się uprawą roślin,

gdyż nie będzie miał kto od nich ziarna kupić.

Następnie stwierdził, że słucha dialogu pomiędzy Wójtem, a Adamem Zielsdorf. Szanuje go

jako rolnika,  ale nie jako świadczącego usługę koncernowi, który wykańcza gospodarstwa
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rodzime.  Zaznaczył, że Pan Adam powinien walczyć i  dążyć do tego,  by gospodarstwa

rodzinne hodowały trzodę chlewną, a nie świadczyć usługi koncernowi przez co podcina

i niszczy gospodarstwa rodzinne.    

2) Pan Jarosław Torzyński -  wyjaśnił, że składane przez OSP wnioski w sprawie włączenia

jednostki  do krajowego systemu ratownictwa  rozpatrywane są negatywne.  Z  informacji

jakie uzyskał Pan K.K. wynika, że do 2020 roku żadna jednostka OSP z terenu naszej gminy

do tego systemu nie zostanie włączona. Składane przez OSP wnioski odrzucane są już na

etapie  powiatu  i  województwa,  gdyż  zamierzenia  idą  wręcz  w  drugim  kierunku.

Z krajowego systemu planuje się wyłączyć 4 jednostki z naszego województwa. Zaznaczył,

że jednostki nasze są doposażone,  ale nie ma potrzeby odgórnej włączenia kolejnych OSP

do krajowego systemu ratownictwa. 

3) Wójt  Gminy -  stwierdził,  że  to  co  powiedział  Pan  Torzyński  to  jest  podstawa  tego

wszystkiego. My możemy sobie chcieć ale nie jesteśmy w stanie nic zrobić jeżeli planowane

są wyłączenia.  Zauważył,  że  pomimo tego iż  OSP nie  zostanie  włączona do krajowego

systemu  ratownictwa  to  nie  oznacza,  że  nie  może  być  doposażona.  Jako  gmina  mamy

większe problemy z samymi ochotnikami,  to znaczy  z przypływem nowych ochotników

i nad tym trzeba się skupić. 

4) Adam Zielsdorf – powiedział -nie będę polemizował z Panem Macyszynem, który na sesję

przyjechał chyba POLONEZEM, na podwórku stoją same URSUSY, a do zbiornika leje

bimber. Mam pytanie do Wójta Gminy bo mówił Pan coś o obcym kapitale - kto składał

wniosek  –  ja  czy  obcy  kapitał?  Nie  rozumiem.  Wójt  mógł  wydać  już  dawno  decyzję

odmawiającą,  jakąkolwiek - ale  Pan nie zrobił nic. Pytam gdzie jest ten obcy kapitał? Dalej

czy ten Voyager to jest Pana czy to jest Polonez?- dlaczego Pan wspomaga obcy kapitał? Na

komisji  słyszeliśmy  agregaty  prądotwórcze  niemieckie  –  czy  Pan  jesteś  poważny  obcy

kapitał wspomagać Panie Wójcie?   Kto złożył wniosek w mojej sprawie? -  to ja złożyłem.

Dalej  Panie Wójcie to obcy kapitał  chce wybudować na moim polu wiatrak.  Pod moim

wnioskiem ja byłem podpisany – trzeba  umieć czytać. Natomiast gdzie kupię wyposażenie

to moja sprawa. Na dzień dzisiejszy jeszcze tego sam nie wiem.  Jako obywatel złożyłem

wniosek,  nie jako radny,  jako Adam Zielsdorf,  dlatego pytam gdzie jest ten kapitał?

5) Marcin  Filoda  -  cieszę  się  z  tego  spotkania,  które  ma  się  odbyć,  a   nad  którym

głosowaliśmy, ponieważ do mnie jako radnego,  a od niedawna również strażaka ochotnika

dochodziły  różne informacje.  Mianowicie,  że należy składać wniosek bo jest szansa aby
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wejść  do  krajowego  systemu  ratownictwa.  Dobrze,  że  się  spotkamy  to  wszystko

skonfrontujemy i wypracujemy wspólną politykę.  Jednostka OSP w Kruczu jest tą,  która

potrafi pozyskać duże środki jeżeli chodzi o te pozyskiwane wyłącznie przez siebie. Jest

jednostką przodującą.  Mój  wniosek dotyczy   planu budowy i  remontu istniejących dróg

gminnych,  w  którym  ujęte  byłyby  wszystkie  drogi  według  kolejności   ich  wykonania.

Wiadomo,  że  roboty  związane  z  kanalizacją  dobiegają  już  końca.  W  zabudowie

rozproszonej  mówi  się   o  oczyszczalniach  przydomowych,  dlatego  taki  plan  należałoby

przygotować i przyjąć. 

6) Krzysztof  Wiza -   poprosił  aby  pomyśleć  nad  wykupem jednej  z  trzech  działek  na  ul.

Poprzecznej. Działka ta w przyszłości wykorzystana zostałaby na plac zabaw. Zaznaczył, że

gmina  będzie  miała  możliwość  wystąpienia  o  środki  na  urządzenie  placu   zabaw tylko

wtedy kiedy będzie posiadała taką działkę.     

7) Andrzej  Macyszyn – zwrócił  się  do Pana  Adama Zielsdorf.  Powinniśmy  działać  w tym

kierunku, nawet tacy rolnicy jak Pan,  aby ten koncern wypędzić z naszego kraju.  Żeby

gospodarstwa  rodzinne  miały  spokój,  żeby  żyły  przez  następne  kilka  pokoleń  z  trzody

chlewnej.  Jeżeli  to  pójdzie  w  tym  tempie  co  obecnie  to  za  10  lat   polskich  rolników

hodujących trzodę chlewną już nie będzie. Tak jak jest w Stanach Zjednoczonych. Niemcy,

Holendrzy, Duńczycy nie pozwolili sobie ich wpuścić, a my,  sami rolnicy pomagamy im.

Zastanówcie się rolnicy co robicie co będzie za 10 lat. 

8) Kazimierz  Wicher –  w  trakcie  realizacji  gazyfikacji  ujawniono  pewne  niedociągnięcie.

W projekcie  u  Państwa  D.  na  ul.  Świerkowej  zakończenie  nitki  gazu  zaprojektowano

w środku bramy. Należałoby się tym zainteresować i coś z tym zrobić – przesunąć w jedną

lub drugą stronę -brama jest cztero-metrowa.  

Mam pytanie  czy  właściciel  nieruchomości  ma obowiązek  zamontowania  dzwonka przy

furtce,  ponieważ  nie  można  doręczyć  decyzji.  Furtki  są  zamknięte  i  nie  można  się  do

mieszkania dostać – do niektórych zmuszony byłem chodzić pięć razy. 

Składałem już  wniosek i ponawiam go,  aby rozpatrzyć możliwość założenia psom chipów.

Moim zdaniem umniejszy to koszty pobytu psów w schronisku. 

W Dębem jest  postawiony  przystanek  dla  dzieci.  Była  też   Komisja,  która  pozytywnie

zaopiniowała  ustawienie  znaków  przy  tym  przystanku.  Proszę  o  jak  najszybsze  ich
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ustawienie – dwa znaki to nie będzie duży wydatek, a dla bezpieczeństwa jest to bardzo

ważne. 

Sesja zakończyła się o godz. 17.00

Integralną część protokołu stanowi nośnik elektroniczny z nagraniem z  sesji. 

Protokołowała   Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad     Krzysztof Wiza
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